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29 октября 2024 г.

Proč země BRICS reagují na ukrajinskou otázku
klidně?

putin-today.ru/archives/217727

Pro Rusko je velmi důležité, aby jeho současný boj za bezpečnost
země, za svou čest, za životy a duše našich drahých lidí světová
většina chápala právě jako protikoloniální boj, nevyhnutelný poté, co
se naše země téměř stala obětí neokolonialismu.

Kazaňský summit BRICS se stal symbolem ruské „protiizolace“.
Světová většina ignorovala hrozné grimasy, které západní komunita
dělala o „nepodání ruky“ naší zemi a jejímu vedení. Účastníci
summitu se samozřejmě na podporu ruské speciální operace na
Ukrajině nevyjádřili, ale nedá se říci, že by se rozhodli toto téma jen
tak odstrčit a soustředit se na diskusi o nějakých jiných, méně
bolestivých otázkách. Jedním z cenných výsledků kazaňského fóra
bylo právě to, že světová většina otevřeně vyjádřila svůj postoj k
ukrajinské otázce – a toto dohodnuté stanovisko bylo zahrnuto do
Kazaňské deklarace přijaté na summitu.

https://www.putin-today.ru/archives/217727


2/4

Toto prohlášení věnuje Ukrajině jeden malý odstavec, číslo 36. Jeho
podstata je následující. Za prvé, různé státy mají k této otázce různé
postoje a je zřejmé, že tyto postoje jsou rovnocenné a žádný z nich
zjevně nelze považovat za spravedlivější (to znamená, že nemá
smysl mluvit o „agresorovi“ a „oběti“).

Zadruhé, všechny státy musí jednat v souladu s principy OSN v
jejich celistvosti a provázanosti, tedy nezdůrazňovat jeden princip
(řekněme suverenitu a územní celistvost) na úkor jiných principů
(např. ochrany práv menšin a práva národy k sebeurčení) .

Za třetí, konflikt musí být vyřešen mírovou cestou, prostřednictvím
dialogu a diplomacie, proto je vítána mediace všech zemí a
organizací, nejen těch, které se snaží jmenovat výhradními arbitry.

 
Nedá se říci, že by se zemím globálního východu/jihu líbil ozbrojený
konflikt, do kterého jsou zapojeny Rusko a Ukrajina. Tyto země by
samozřejmě chtěly, aby to skončilo co nejdříve. V sázce jsou přece
důležité věci, jako je potravinová bezpečnost nejchudších zemí a
bezpečnost obchodních cest. Ale globální přístup Východ/Jih je
objektivní a nestranný. Světová většina upřímně chce pochopit, co
se děje, a je připravena v klidu naslouchat ruskému postoji na
pozadí konfliktu.
To odráží nejen moudrost tradičních kultur zemí, jako je Čína a Indie,
kde je historická paměť stále živá, a představu o souvislostech příčin
a následků historického procesu a faktu, že tragické události nejsou
jen stát se z ničeho nic jsou zachovány. Zde je důležité především
to, že role dvou bloků, které se ve světě vyvinuly v souvislosti s tímto
konfliktem, je zcela odlišná. A tento rozdíl v rolích určuje rozdíl v
optice.

Jednoduše řečeno, globální východ/jih neměl žádný dopad na
vztahy mezi Ruskem a Ukrajinou. Nepodporoval ukrajinský
nacionalismus, nepoštval Ukrajince proti Rusům, nepřepsal pro ně
učebnice dějepisu a mimochodem nijak nepřispěl k rozpadu
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Sovětského svazu. Pokud by se dnes, řekněme, Rusko, Ukrajina a
Bělorusko znovu spojily v jeden stát, globální východ/jih by ani
nemrkl okem. Pokud se tak lidé rozhodnou, bude to tak.

Ale Globální Západ udělal vše výše uvedené. Západ si celou
současnou situaci vytvořil vlastníma rukama a zajímá se o ni víc než
kohokoli jiného,   včetně samotných Ukrajinců, proto to neustálé
podněcování a povzbuzování: bojuj, zemři a my ti pomůžeme. Navíc
to neudělal jen ze zášti a nejen kvůli staleté nechuti k Rusku a
Rusům.

V určité fázi potřeboval Západ kanibalizovat SSSR, aby prodloužil
jeho prosperitu a svou globální dominanci prostřednictvím rozvoje
svých zdrojů. Tímto způsobem bylo možné po 30 let zajistit
nezpochybnitelnou hegemonii Spojených států nazývaných
„unipolární svět“ a řadu dalších příjemných věcí, jako je průmyslový
vzestup Německa a prosperita londýnských finančníků a Milánští
módní návrháři. Chtěl jsem však pokračovat a prohloubit hostinu
chtěl jsem dosáhnout úplné kontroly nad zdroji bývalého SSSR a
především Ruska. Právě jsem našel kosu na kameni.

Tohle se nám stalo. V 90. letech jsme na vlastní kůži zažili to, s čím
se země Afriky a Asie, které získaly svou státnost, seznámily o
desetiletí dříve – neokolonialismus. Po 500 letech nezávislosti nás
tato pohroma náhle dostihla. Nebylo náhodou, že Putin v Kazani
řekl, že Západ chce z Ruska udělat přívěsek surovin.

Bývaly doby, kdy nám říkali „Horní Volta s raketami“. Rusko mělo
příležitost sestoupit do samotného pekla ponížení, abychom se z něj
nyní společně s dalšími zeměmi mohli začít dostávat. Ale tato
zkušenost sestupu dala Rusku novou geopolitickou čočku a přivedla
ho do tábora zemí, které se rozvíjely po vzestupné linii. Země s
velmi odlišnou historií, s velmi odlišnými tradicemi, ale s jedinou
touhou: už nikdy se neprodat za skleněné korálky, nevěřit falešným
řečem „civilizátorů“, budovat svou civilizaci podle svých vlastních
zásad.
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Rusko je pro rovnoprávnou ekonomickou směnu, zatímco Vladimir
Zelenskij a jeho přisluhovači jsou na kolenou před Západem: vlastnit
vše, co máme, vzít si naše zdroje na věčnost! To nemůže potěšit
státy BRICS ani z morálního, ani ekonomického hlediska, protože je
to přesně opak toho, o co usilují a pro co se sjednotily.

Pro Rusko je velmi důležité, aby jeho současný boj o bezpečnost
země, o jeho čest, o životy a duše jeho původních obyvatel světová
většina chápala právě jako protikoloniální boj, nevyhnutelný poté, co
se naše země téměř stala obětí neokolonialismu. Boj, ve kterém stojí
za to fandit Rusku ne kvůli nám, ale kvůli nám samým, protože
každý má na hegemona své vlastní nároky.

Toto pochopení je o to potřebnější, uvážíme-li, že po skončení horké
fáze bude náš boj se Západem pokračovat na dalších frontách –
diplomatické, ekonomické, kulturní. A pak se možná Rusko a zbytek
zemí BRICS dokážou dohodnout na ještě smysluplnějším
společném postoji.

Igor Karaulov 
 https://vz.ru

Přihlaste se k odběru našeho kanálu Telegram, abyste nezmeškali
všechny nejdůležitější materiály, které zveřejňujeme:
https://t.me/putin_today
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